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Slovenským ekonómom, ktorých sme pozvali  
do Panela expertov Denníka E, sme tento týždeň položili otázku: 
 
Máme sa tešiť, alebo báť, ak sa ukáže, že nás čaká dlhý život v ére 
nízkych úrokových sadzieb? 
Peter Kažimír, guvernér NBS, bývalý minister financií: 
Strach je zlý radca a ešte horší pán. Zabíja myseľ. Nebál by som sa. 
To, ako dlho ostanú sadzby takto nízko alebo ešte nižšie, záleží od toho, 
ako sa budú hýbať ceny na úrovni celej eurozóny. Kým neuvidíme ich 
stabilizovaný rast smerom k nášmu cieľu (blízko, ale o niečo nižšie než 2 
percentá), ostane nastavenie menovej politiky v tzv. podpornom móde. 
Naše najaktuálnejšie analýzy nám vzhľadom na pretrvávajúce riziká 
a neistotu indikujú, že k zmene nastavenia tak skoro nedôjde a sadzby 
ostanú skutočne nízko dlhý čas. 
Zároveň ale prostredie nízkych úrokových sadzieb otvára priestor 
investovať do budúceho rastu. Súčasné nastavenie menovej politiky ECB 
praje a nahráva modernizácii a inovácii európskej ekonomiky. 
Je na vládach, aby sa toho zhostili, a na bankách, aby využili prístup 
k lacným peniazom a pomohli podnikateľom investovať do rozvoja, 
inovácií. Tie pomôžu vytvoriť nové pracovné miesta a posilnia 
konkurencieschopnosť. 
Áno, ľuďom sporiacim si peniaze v banke aktuálna situácia nepraje 
a nevyhovuje. 
Otvára to ale možnosť pre banky a klientov zamyslieť sa nad novými 
modernými investičnými možnosťami. Dopracovať sa k novým 
produktom, ktoré umožnia bežným klientom zhodnocovať svoje úspory aj 
inak ako napríklad len cez termínované vklady. 
(https://e.dennikn.sk/minuta/1618816) 
 


